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ZAPISNIK 
 

sa 9. sjednice Odbora za gospodarstvo i turizam Skupštine Istarske županije održane dana 
27. veljače 2020. godine s početkom u 8,30 sati u prostorijama Istarske županije u Pazinu, 
Dršćevka 3. 
 
Konstatira se da su sjednici nazočni: predsjednica Odbora dr.sc. Sanja Radolović, Zvonko 
Liović, Robert Velenik, Boris Rogić i dr.sc. Tea Golja. 
 
Osim članova Odbora sjednici prisustvuju: Elena Božac Čujić – v.d. pročelnice Upravnog 
odjela za gospodarstvo, Dino Glavičić iz Istarske regionalne energetske agencije d.o.o. i Melita 
Ferenčić – pomoćnica tajnice Stručne službe Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednica Odbora Sanja Radolović, pozdravlja prisutne te predlaže 
slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti Istarske 
županije za razdoblje od 2020. do 2022. godine. 

2. Razno. 

 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  
 

Ad-1. 
 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti 
Istarske županije za razdoblje od 2020. do 2022. godine. 

 
Elena Božac Čujić – v.d. pročelnica Upravnog odjela za gospodarstvo pozdravlja se prisutne 
te navodi da je Akcijski plan energetske učinkovitosti Istarska županija dužna donijeti za 
trogodišnje razdoblje, temeljem Zakona o energetskoj učinkovitosti. Dužne su ga donijeti 
jedinice Regionalne samouprave i veliki gradovi. Akcijski plan je planski dokument koji se 
donosi u skladu s Nacionalnim akcijskim planom. Navodi da se njime utvrđuje provedba 
politike za poboljšanje energetske učinkovitosti u županiji. Sukladno propisanom zakonom on 



                                                             
 

sadrži prikaz i ocjenu stanja te potrebe u neposrednoj potrošnji energije, dugoročne ciljeve, 
uključujući okvirni cilj ušteda energije, mjere i pokazatelje za poboljšanje energetske 
učinkovitosti, nositelje aktivnosti i rokove provedbe, mjere za poboljšanje energetske 
učinkovitosti u skladu sa Strategijom energetskog razvitka i drugim strateškim dokumentima 
Vlade RH, izračun planiranih ušteda energije u skladu s pravilnikom za praćenje, mjerenje i 
verifikaciju ušteda energije, način praćenja izvršenja i izvještavanja te način financiranja plana. 
Nadalje navodi da Akcijski plan donosi predstavničko tijelo jedinice područne (regionalne) 
samouprave, odnosno velikog grada, uz prethodnu suglasnost Nacionalnog koordinacijskog 
tijela sukladno zakonu te sukladno tomu Skupština mora izglasati plan. 
Sukladno propisanom, Istarska županija je uputila Akcijski plan u Ministarstvo zaštite okoliša 
i energetike na odobrenje. Ministarstvo je dalo Suglasnost na plan te je utvrđeno da je izrađen 
sukladno Zakonu, da je usklađen s 4. Nacionalnim akcijskim planom energetske učinkovitosti, 
da je izračun uštede energije u skladu s Pravilnikom za praćenje, mjerenje i verifikaciju ušteda 
energije te da sadržava sve elemente određene Zakonom. 
Nadalje navodi da se kroz sadržaj Akcijskog plana predviđa 64 mjera uštede energije te se 
očekuje ušteda 3.237.775,43 kWh energije i 1.020,03 tCO2 godišnje. Za provedbu mjera 
predviđeno je 48.573.785,21 kn od čega je 47.115.487,21 kn vlastitih sredstava koji uključuje 
proračun IŽ, proračun gradova, vlastitih i kreditnih sredstava komunalnih i trgovačkih društava 
u većinskom vlasništvu županije, donacija, sredstava fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost. Ostatak će biti osiguran kroz EU fondove. 
Napominje da je financijski najzahtjevnija mjera rekonstrukcija u svrhu energetske obnove 
Doma zdravlja Labin na koji otpada 30,88% ukupne financijske alokacije. 
metodologija izrade Akcijskog plana propisana je Pravilnikom o sustavu za praćenje, mjerenje 
i verifikaciju ušteda energije u skladu sa Zakonom o energetskoj učinkovitosti. Sukladno 
navedenom Pravilniku mjere su podijeljene na sektore kućanstva, usluga, prometa i industrije. 
Što se tiče sektora kućanstva, industrije i prometa nema predviđenih mjera u promatranom 
razdoblju, dok se za sektor usluga u 2020. godini planira provedba 47 mjera energetske 
učinkovitosti svrstanih u 9 kategorija, a u 2021. i 2022. godini 17 mjera svrstanih u 6 kategorija. 
Nositelji aktivnosti jesu upravni odjel za obrazovanje, sport i tehničku kulturu, upravni odjel za 
zdravstvo i socijalnu skrb, povijesni i pomorski muzej Istre, muzej suvremene umjetnosti Istre 
te Istarska Regionalna Energetska Agencija.  
Izrađivač i koordinator provedbe mjera je Istarska regionalna energetska agencija d.o.o. 
(IRENA). Za samu implementaciju mjera zadužena je IRENA te upravna tijela IŽ, trgovačka 
društva, ustanove i zaklade kojima je IŽ potpuni ili djelomični vlasnik. Nakon što se plan 
izglasa, također se mora izglasati godišnji Akcijski plan, a  subjekti dostavljaju koordinatoru 
prijedloge mjera za naredne tri godine te ga obavještavaju o statusu implementacije pojedine 
mjere.  
 
Robert Velenik postavlja pitanje da li je u Akcijskom planu predviđena mogućnost ugradnje 
solarnih elektrana za privatne/obiteljske kuće? 
 
 
Dino Glavičić odgovara da je to samo za zgrade koje su u vlasništvu Istarske županije, 
odnosno jedinica lokalne samouprave dok za privatne kuće treba pratiti natječaje  
Ministarstva. 
 
Sanja Radolović napominje da su prije neki dan imali usvajanje plana na Gradskom vijeću 
grada Pule. Navodi da je plan super napravljen ali ne zna kako će se natjerati ljude da se 
energija učinkovitije koristi. Rak rana u IŽ izuzev Labina je da će opet ići poziv za energetsku 
obnovu višestambenih zgrada, a pitanje je koliko će biti projekata. Prošli put u Istri izuzev 
Labina svi drugi gradovi su podbacili u prijavi za mjeru. Trebao bi se puno veći broj prijaviti na 
tu mjeru jer bi utjecalo i na turističku sezonu kako turisti čim dođu ne bi ugledali derutne 



                                                             
 

zgrade, kao i zbog same zaštite okoliša, uštede energije i sigurnosti obzirom da se puno 
derutnih zgrada nalazi uz same nogostupe. 
U planu je bila energetska obnova obiteljskih kuća financiranih EU fondovima, međutim 
Ministarstvo je odbilo sredstva te će sami raspisati poziv iz nacionalnih sredstava. 
 
Tea Golja je mišljenja da se izgradnja solarnih panela treba dogovoriti s HEP-om, odnosno 
sklopiti ugovor koji se sklapa između privatnih investitora i HEP-a, ali o tome sigurno više zna. 
 
Zvonko Liović navodi da se energetska obnova sigurno isplati. Primjerice ako se napravi 
solarna elektrana koja će proizvoditi onoliko koliko trošiš kWh, npr. imaš potrošnju od 6000 
kWh godišnje dimenzioniraš solarnu elektranu takvu da toliko i proizvede, onda je sigurno 
isplativo. Računi se smanjuju za 90% te se ne smije proizvesti više nego što ćeš koristiti. 
Navodi da fond za zaštitu okoliša i energetske učinkovitosti nudi bespovratna sredstva za 
financiranje elektrana. 
 
Robert Velenik nadodaje da je bio zainteresiran i htio se javiti na natječaj, ali napominje da je 
krati rok od raspisivanja natječaja do sakupljanja dokumentacije. Uvijek postoji mogućnosti da 
netko ranije sazna za raspisivanje te se na vrijeme pripremi. Način na koji fond to radi je jako 
loš i dovodi do sumnje. 
 
Zvonko Liović postavlja pitanje da li je netko radio kalkulaciju potencijalnih ušteda? 
 
Dino Glavičić navodi da su uštede prikazane u tabeli i iznose kWh 3.237.775,43. Izračun se 
radi u aplikaciji, a neki korisnici dostave uštede koje imaju po projektima koje rade, ako 
nemaju, parametri se ubacuju u aplikaciju te sustav izračuna potrošnju.   
 
Nakon rasprave, Odbor jednoglasno donosi slijedeći  
 

ZAKLJUČAK 

Podržava se prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti 
Istarske županije za razdoblje od 2020. do 2022. godine, te se predlaže Skupštini Istarske 
županije da isti prihvati u predloženom tekstu. 

 
 
 
Završeno u 08,50 sati. 
 
 
 
Zapisnik vodila:               Predsjednica Odbora: 
 
Manuela Gržinić                          Sanja Radolović 
 


